
PROTOKÓŁ Nr XXXIX/2012 
XXXIX sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 28 grudnia 2012 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala nr 1 Ratusza Miasta. 
Czas trwania sesji - godz. 900 - 1315. 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
W sesji uczestniczyło - 14 radnych. Nieobecny: Mariusz Ceglarski.  
 
Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Pan Henryk Wiejak - Przewodniczący Rady Miasta.  
Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Radni oraz zgromadzeni goście uczcili minutą ciszy śmierć Leszka Filipka – Starosty Powiatu 
Ryckiego w latach 2004-2010. 
 
Ad. pkt 2. 
Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował, że do porządku obrad, który 
otrzymali radni wprowadza autopoprawkę poprzez zamianę kolejności podpunktów w punkcie 5. 
Projekt uchwały 5n) w sprawie nabycia lokali użytkowych wraz z ułamkową częścią wspólną  
w budynku oraz częścią gruntu w działkach nr 2842/38 i nr 2842/39, położonych w Dęblinie  
w osiedlu Wiślana 7, będzie rozpatrywany jako pierwszy. Ponieważ nie było uwag, 
Przewodniczący odczytał porządek obrad XXXIX sesji Rady Miasta: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) nabycia lokali użytkowych wraz z ułamkową częścią wspólną w budynku oraz częścią 
gruntu w działkach nr 2842/38 i nr 2842/39, położonych w Dęblinie w osiedlu Wiślana 7; 

b) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2012 rok; 
c) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 
d) uchwalenia zmiany miejscowego planu szczegółowego zagospodarowania przestrzennego 

Dęblin – Centrum; 
e) uchwalenia zmiany miejscowego planu szczegółowego zagospodarowania przestrzennego 

Dęblin – Centrum; 
f) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Dęblin – 

Centrum I; 
g) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Dęblin – 

Centrum II – część I; 
h) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Lipowa 

VI w Dęblinie; 
i) zawarcia umowy dzierżawy działki położonej w Dęblinie; 
j) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty; 
k) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 
l) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości; 
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m) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi; 

n) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Dęblin; 
o) oddania w użytkowanie wieczyste działek nr 556/2 i nr 556/4 przy ulicy Stawskiej  

w Dęblinie oraz przekazania nieodpłatnie części budynków zamrażalni; 
p) zawarcia umów użyczenia pomieszczeń znajdujących się w budynku Urzędu Miasta Dęblin; 
q) przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miasta Dęblin na 2013 r.; 
r) przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Miasta Dęblin na 2013 r. 

6. Opinia w sprawie pomnika. 
7. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
8. Zatwierdzenie protokołu z XXXVIII sesji Rady Miasta. 
9. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta - Henryk Wiejak – poinformował o swojej pracy między sesjami: 
• 29 listopada – uczestniczyłem w podpisaniu listu intencyjnego w sprawie budowy Parku 

Technologicznego w naszym mieście; 
• 29 listopada – brałem udział w uroczystości z okazji „Dnia Seniora” oraz w Wieczorze 

Andrzejkowym zorganizowanym przez Klub Seniora „Bliżej Siebie”. Serdecznie dziękuję 
organizatorom i Przewodniczącej Klubu - Kazimierze Zamojskiej; 

• 30 listopada – uczestniczyłem w uroczystej promocji oficerskiej, która odbyła się przy pomniku 
„Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt”. Promocji dokonał Szef Sztabu Generalnego 
– gen. Mieczysław Cieniuch, w uroczystości brał udział także gen. broni pil. Lech Majewski 
oraz gen. Mirosław Hermaszewski; 

• 30 listopada – brałem udział w uroczystości pożegnania sztandaru 1 Ośrodka Szkolenia 
Lotniczego. Uroczystość odbyła się na placu przed pomnikiem „Bohaterskim Lotnikom 
Dęblińskiej Szkoły Orląt”; 

• 4 grudnia – miał miejsce Dzień Otwartych Drzwi w Warsztatach Terapii Zajęciowej, w których 
uczestniczył Wiceprzewodniczący Rady Miasta - Waldemar Chochowski; 

• 6 grudnia – uczestniczyłem w zorganizowanym przez Zarząd Osiedla Wiślana Wieczorze 
Mikołajkowym. W zabawie uczestniczyła bardzo duża liczba dzieci wraz z rodzicami, były 
rozdawane paczki ze słodyczami, odbywały się różne gry i konkursy. Dziękuję 
Przewodniczącemu Zarządu Osiedla - Sławomirowi Wojewodzie i członkom Zarządu Osiedla 
jako organizatorom; 

• 6 grudnia – brałem udział w spotkaniu z Zarządem Klubu Sportowego „Czarni”, jak również  
z piłkarzami z sekcji piłki nożnej, zorganizowanym na zakończenie rundy jesiennej. Serdecznie 
dziękuję Prezesowi Klubu – Dariuszowi Wojdatowi i całemu Zarządowi. Takie spotkania  
są potrzebne i mobilizujące do dalszej pracy; 

• 12 grudnia – wspólnie z Burmistrzem uczestniczyłem w mszy odpustowej w parafii p.w. Matki 
Boskiej Loretańskiej na Lotnisku. Podczas tej uroczystości odbył się ważny akt wprowadzenia 
na urząd proboszcza Parafii Wojskowej o. ppłka Mirosława Biernackiego; 

• 16 grudnia – brałem udział w walnym zebraniu sprawozdawczo-wyborczym w Kole PZW 
„Start”. Prezesem Koła ponownie został wybrany Jerzy Buzyrew; 

• 17 grudnia – uczestniczyłem w spotkaniu opłatkowym organizowanym przez Wyższą Szkołę 
Oficerską Sił Powietrznych, które odbyło się w stołówce studenckiej; 

• 17 grudnia – brałem udział w spotkaniu podsumowującym 5 lat rządów koalicji PO-PSL pod 
hasłem „Plan dla Polski – Porozmawiajmy o konkretach. Rodzina. Praca. Inwestycje”,  
na którym również nastąpiło przybliżenie planów oraz założeń na dalszą część kadencji; 
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• 18 grudnia – uczestniczyłem wspólnie z Burmistrzem w spotkaniu świąteczno-noworocznym 
zorganizowanym przez Związek Kombatantów Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych Więźniów 
Politycznych Koło Miejskie w Dęblinie. W spotkaniu brali udział członkowie Zarządu 
Wojewódzkiego jak również Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Ryckiego - Dariusz Wojdat  
i Radny Rady Miasta Dęblin - Witold Zamojski; 

• 19 grudnia – wspólnie z Zastępcą Burmistrza - Grażyną Maziarek uczestniczyłem w spotkaniu 
opłatkowym zorganizowanym przez Dowódcę 4 Skrzydła Lotnictwa Szkolnego gen. bryg. pil. 
Tomasza Drewniaka; 

• 20 grudnia – zostało zorganizowane spotkanie opłatkowe przez Urząd Miasta. W spotkaniu 
uczestniczyło wiele osób z terenu naszego miasta jak również przedstawicieli innych gmin; 

• 21 grudnia – brałem udział w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez dyrekcję 
Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego. Uczestnikami spotkania byli uczniowie, 
nauczyciele, rodzice i byli nauczyciele zatrudniani w tej placówce; 

• 21 grudnia – uczestniczyłem wspólnie z Burmistrzem w spotkaniu opłatkowym 
zorganizowanym przez Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. z siedzibą  
w Dęblinie. W spotkaniu uczestniczyli pracownicy MZGK, jak również Przewodniczący 
Komisji Gospodarki Komunalnej Rady Miasta – Radny Mieczysław Grobel; 

• 21 grudnia – odbyło się spotkanie opłatkowe dla pracowników Urzędu Miasta; 
• 23 grudnia – brałem udział wspólnie z Wiceburmistrz - Grażyną Maziarek w uroczystości 

pogrzebowej ś.p. Leszka Filipka – Starosty Powiatu Ryckiego w latach 2004-2010; 
• 27 grudnia – uczestniczyłem w posiedzeniach komisji Rady Miasta Dęblin opiniujących 

materiały na dzisiejszą sesję Rady Miasta. 
 
Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  
od 29 listopada do 27 grudnia 2012 r. 
Przygotowane zostały projekty uchwał na dzisiejszą sesję Rady Miasta, w tym projekty uchwał  
w sprawie zmian w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego oraz uchwał 
dotyczących nowego systemu odbierania odpadów komunalnych, a ponadto: 
• 29 listopada – został podpisany list intencyjny pomiędzy miastem Dęblin i Fundacją „Europa”  

na realizację przedsięwzięcia polegającego na utworzeniu Parku Przemysłowego Air & Dęblin 
Industrial Park; 

• 30 listopada – brałem udział w uroczystości promocji oficerskiej w Wyższej Szkole Oficerskiej  
Sił Powietrznych, promocji dokonał Szef Sztabu Generalnego – gen. Mieczysław Cieniuch,  
w uroczystości brał udział także gen. broni pilot Lech Majewski; 

• 4 grudnia – Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Miasta 
Dęblin na rok 2013; 

• 12 grudnia – dokonany został odbiór placu zabaw przy Specjalnym Ośrodku Szkolno – 
Wychowawczym, wykonawcą była firma Saternus z Chorzowa, łączny koszt zadania –  
117.361,10 zł, w tym prace budowlane – 112.631,10 zł; odbyła się również kontrola  
z Ministerstwa Edukacji na placu zabaw dla dzieci, która wypadła pozytywnie; 

• 12 grudnia – uczestniczyłem w uroczystości oficjalnego objęcia urzędu proboszcza parafii  
p.w. Matki Bożej Loretańskiej przez ks. ppłk. Mirosława Biernackiego; 

• 13 grudnia – odbyło się posiedzenie Rady Budowy projektu „Rewitalizacja centrum miasta”; 
prace budowlane zostały obecnie przerwane na okres zimowy; 

• 16 grudnia – brałem udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Koła PZW „Start”  
w Dęblinie. Ustępujący Zarząd otrzymał absolutorium. Na prezesa Koła ponownie został 
wybrany Jerzy Buzyrew; 

• 17 grudnia – uczestniczyłem w spotkaniu z Włodzimierzem Karpińskim - Sekretarzem Stanu  
w Ministerstwie Administracji i Cyfryzacji, które odbyło się w Dęblinie; Minister omówił 
najważniejsze sprawy mijającego roku; samorządowcy poruszyli w pytaniach miedzy innymi 
sprawy finansowania oświaty, w tym przedszkoli, nakładania dodatkowych zadań  
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na samorządy, funkcjonowania Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych i zasad 
jego finansowania, modernizacji drogi wojewódzkiej Nr 801, dalszego istnienia powiatów; 

• 18 grudnia – odbyła się uroczystość wręczenia statuetek w plebiscycie Euro-Gmina 
Województwa Lubelskiego. Plebiscyt organizowała fundacja Euro-Partner przy patronacie 
Ministerstwa Gospodarki oraz Marszałka Województwa Lubelskiego. Dęblin znalazł się wśród  
5 wyróżnionych miast. Tytuł najlepszego miasta zdobył Zamość, a wyróżnione zostały oprócz 
Dęblina - Puławy, Janów Lubelski i Biłgoraj. Uroczystość odbyła się w siedzibie Radia Lublin; 

• 20 grudnia – odbyło się spotkanie opłatkowe w Ratuszu Miasta. W okresie przedświątecznym 
odbyła się seria spotkań opłatkowych, w których staraliśmy się brać udział; 

• 21 grudnia – miała miejsce uroczystość rozformowania 5 Wojskowego Oddziału 
Gospodarczego w Dęblinie; zadania WOG przejęła 41 Baza Lotnictwa Szkolnego;  
w uroczystości udział brała Zastępca Burmistrza - Grażyna Maziarek. 

 
Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

� Radny Krzysztof Karbowski: 
− wnioskował o spowodowanie zamontowania barierek amortyzacyjnych wzdłuż rzeki Wisły  

przy drodze dojazdowej do Miejskiego Domu Kultury ze względu na możliwość 
poślizgnięcia się na śliskiej nawierzchni i wpadnięcia do rzeki; 

− przypomniał, że zgłaszał wniosek o rozważenie usunięcia złej kondycji drzew rosnących  
w drodze rowerowej przy ulicy Niepodległości, naprzeciw sklepu Intermarche; 

− wnioskował o przedłożenie przez Generalną Dyrekcję Dróg i Autostrad w Lublinie 
wyników pokontrolnych drogi nr 48. Dodał, iż zauważył rozwarstwienie płaszcza jezdni 
ulicy Warszawskiej na odcinku między ul. Lotników Polskich a skrzyżowaniem z ul. 1 Maja 
i ul. Składową; 

− wnioskował o spowodowanie oznakowania przystanku PKS w Stawach i zawieszenie 
nowych rozkładów PKP na przystankach PKS w centrum miasta; 

− wnioskował o prostopadłe ustawienie do ul. Warszawskiej (przy zjeździe z wiaduktu) 
tablicy znaku „zakaz wjazdu” w uliczkę równoległą do wiaduktu po stronie nieparzystej,  
bo jest nieczytelny i rodzi zagrożenie dla użytkowników drogi rowerowej;  

− wnioskował, aby z troską podejść do utrzymania dróg i ulic w porze zimowej ze względu na 
oblodzenie. Zauważył, że wiele ulic nie jest posypanych piaskiem, na przykład odcinek przy 
sklepie „Biedronka”, natomiast jeżeli chodzi o drogę rowerową i chodnik przy  
ul. Warszawskiej, Niepodległości i Kockiej – uważa, że od pierwszych dni opadów śniegu 
droga nie była właściwie utrzymana; 

− wnioskował o spowodowanie umieszczenia reprodukcji powiększonej fotografii z lat 
trzydziestych w północnej części rynku, co ukaże historię architektoniczną centrum Dęblina 
okresu międzywojennego. 

� Radny Witold Kleczkowski: 
− zwrócił się z prośbą o wyrównanie nawierzchni w dwóch miejscach ulicy Rynek, to jest  

od strony sklepu „Biedronka” i na skrzyżowaniu z ul. Prostą, gdzie powstały duże dziury; 
− zaproponował, w związku zimowym utrzymaniem dróg i śliskością chodników i ścieżek 

rowerowych, aby na stronie internetowej Miasta Dęblin znalazła się informacja kto 
odpowiada za odśnieżanie poszczególnych odcinków ulic, chodników i ścieżek 
rowerowych, np. tych gdzie nie ma nieruchomości zabudowanych. Radny uważa, że śliskie 
są zwłaszcza chodniki i ścieżki na ul. Niepodległości i Warszawskiej, w związku z tym 
warto pouczyć mieszkańców czy właściciel posesji ma posypywać tylko część chodnika  
czy także część ścieżki rowerowej. 
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Ad. pkt 5a. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia lokali użytkowych wraz z ułamkową 
częścią wspólną w budynku oraz częścią gruntu w działkach nr 2842/38 i nr 2842/39, 
położonych w Dęblinie w osiedlu Wiślana 7. 

Burmistrz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że dotyczy 
nabycia przez Miasto Dęblin udziałów we wspólnocie bloku Wiślana 7. Chodzi o nabycie lokalu 
użytkowego, który na dzień dzisiejszy jest wynajmowany od Wojskowej Agencji Mieszkaniowej  
z przeznaczeniem na siedzibę Filii Miejskiej Biblioteki Publicznej. Miasto wynajmuje obecnie 
pomieszczenie wypożyczalni i czytelni, natomiast pomieszczenie socjalne i warsztat są wolne. 
Wojskowa Agencja Mieszkaniowa podjęła czynności sprzedaży lokali w bloku nr 7 na osiedlu 
Wiślana, odbył się jeden przetarg, do którego nikt nie przystąpił. Po tym przetargu Miasto Dęblin 
wystąpiło do WAM o nieodpłatne przekazanie na rzecz Miasta całości tych pomieszczeń o łącznej 
powierzchni 126,80 m2. Wojskowa Agencja Mieszkaniowa odpowiedziała, że nie ma możliwości 
nieodpłatnego przekazania i zaproponowała wykup przez Miasto tych pomieszczeń z udzieleniem 
50% bonifikaty od ceny ustalonej w oparciu o wycenę biegłego.  
Cena wyjściowa netto wynosi 179 619 zł, cena do zapłaty przy zastosowaniu bonifikaty wyniosłaby  
ok. 90 000 zł. Opłata może być rozłożona na 5 rocznych rat. Wstępnie wyraziłem zainteresowanie 
takim rozwiązaniem, ale zgodę musi również wyrazić Rada Miasta. Warunki dotyczące bonifikaty  
i rozłożenia spłaty na raty obowiązują do końca tego roku, dlatego jeśli Rada podejmie dziś 
uchwałę w tej sprawie to akt notarialny z WAM będzie zawarty przed końcem 2012 r. Z tym że 
10 000 zł zostanie wpłacone jeszcze w tym roku, na co pozwalają środki zabezpieczone w budżecie 
na wykup nieruchomości, natomiast pozostała część należności zostanie rozbita na okres 5 lat,  
z płatnością do 30 czerwca każdego roku.  

Proponujemy wykup całości, ponieważ wiąże się to z zagospodarowaniem na cele biblioteki, 
jak również moglibyśmy do tego obiektu przenieść świetlicę środowiskową z pawilonu Wiślana 33. 
W jednym punkcie byłby cały kompleks instytucji miejskich na osiedlu Wiślana. Mając własność 
moglibyśmy dostosować pomieszczenia na stałe. Mając na uwadze zaspokajanie potrzeb 
społecznych zasadne jest nabycie lokali do gminnego zasobu nieruchomości. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Kultury 
Fizycznej, Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisję Gospodarki Komunalnej. 

W dyskusji głos zabrali: 
Radny K. Karbowski – w całej rozciągłości popiera wniosek o podjęcie tej uchwały, uzasadniając 
to tym, iż miejsce jest podstawową siedzibą jednostki kultury na terenie osiedla Wiślana  
i rozwiązane zostaną kwestie formalno-prawne oraz inwestycyjne dotyczące tego obiektu. 
Radny Henryk Wiejak  – uważa, że punkt biblioteczny na osiedlu Wiślana jest bardzo potrzebny, 
ponieważ to osiedle jest na drugim miejscu pod względem ilości mieszkańców naszego miasta.  
Z biblioteki korzystają również mieszkańcy sąsiednich osiedli. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/197/2012 w sprawie nabycia lokali użytkowych wraz  
z ułamkową częścią wspólną w budynku oraz częścią gruntu w działkach nr 2842/38 i nr 2842/39, 
położonych w Dęblinie w osiedlu Wiślana 7. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady – 
Witoldowi Kleczkowskiemu. 
 
Ad. pkt 5b. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin  
na 2012 rok. 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska – przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 
poinformowała, że w projekcie uchwały wprowadzono zmiany zmniejszające i zwiększające 
budżet.  
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1. Na podstawie pisma Ministra Finansów zwiększono budżet po stronie dochodów o kwotę  
223 465 zł. Jest to zwiększenie części oświatowej subwencji ogólnej dla j.s.t. z przeznaczeniem 
na wydatki bieżące związane z oświatą, w związku ze zmianą przepisów dotyczących sposobu 
podziału części oświatowej subwencji ogólnej oraz na dofinansowanie kosztów związanych  
z wypłatą odpraw dla nauczycieli zwalnianych w trybie art. 20 Karty Nauczyciela, a także 
nauczycieli przechodzących na emeryturę na podstawie art. 88 Karty Nauczyciela. Jest  
to refundacja już wcześniej zabezpieczonych na ten cel środków w budżetach placówek 
oświatowych. 

2. Na podstawie decyzji Burmistrza Miasta Dęblin zwiększono budżet po stronie dochodów  
i wydatków o kwotę 5 000 zł w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska,  
w rozdziale – Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie 
ze środowiska, z powodu większego wpływu dochodów z tego tytułu. 

3. Na podstawie decyzji Burmistrza Miasta Dęblin zwiększono budżet po stronie dochodów  
i wydatków o kwotę 6 000 zł w dziale – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych (…), 
w rozdziale – Wpływy z innych opłat stanowiących dochody j.s.t. (…), wpływy z opłat  
za zezwolenia na sprzedaż alkoholu do kwoty 312 000 zł (dochody) oraz w dziale – Ochrona 
zdrowia, w rozdziale – Przeciwdziałanie alkoholizmowi (wydatki), ze względu  
na przewidywane większe niż planowano wykonanie dochodów i wydatków z tego tytułu. 

4. Z inicjatywy Burmistrza Miasta Dęblin proponuje się dokonanie następujących zmian po stronie 
dochodów, wydatków i przychodów budżetowych: 
− dokonać przeniesienia środków po stronie dochodów budżetowych między rozdziałami  

i paragrafami nie powodujących zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta na kwotę  
8 560 zł; 

− zmniejszyć przychody budżetu z tytułu kredytów i pożyczek o kwotę 800 000 zł, w związku 
z tym, że realizacja rzeczowa zadania inwestycyjnego - Modernizacja i rozbudowa systemu 
odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie aglomeracji Dęblin, 
rozpocznie się w roku 2013; 

− zmniejszyć środki po stronie wydatków budżetowych: 
• w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale – Pozostała 

działalność, zadanie inwestycyjne - Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania 
ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie aglomeracji Dęblin o kwotę 826 290 zł,  
z powodu przesunięcia wykonania części tego zadania na lata następne, 

• w dziale – Pomoc społeczna o kwotę 42 538 zł, z powodu zmiany przepisów 
odwołujących konieczność zabezpieczenia wkładu własnego w wysokości 20%  
do dofinansowania z budżetu państwa środków na wypłatę zasiłków; 

− zwiększyć środki po stronie wydatków budżetowych: 
• w dziale – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektr., gaz i wodę, w rozdziale – 

Dostarczanie wody o kwotę 10 000 zł, z powodu konieczności zabezpieczenia środków 
na koszty dopłat za miesiąc grudzień fakturowane w styczniu 2013 r., 

• w dziale – Administracja publiczna, w rozdziale – Urzędy miast o kwotę 120 000 zł,  
ze względu na wzrost kosztów zużycia gazu i energii w budynku oraz konieczność 
zabezpieczenia środków na pochodne od wynagrodzeń za miesiąc grudzień, a także  
na odprawę emerytalną, 

• w dziale – Obsługa papierów wartościowych i kredytów j.s.t., w rozdziale – Odsetki  
od kredytów i pożyczek o kwotę 40 000 zł, z powodu wzrostu oprocentowania odsetek  
z tytułu obligacji i kredytów, 

• w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Rezerwy ogólne o kwotę 23 276 zł, 
• w dziale – Oświata i wychowanie o kwotę 20 375 zł, z przeznaczeniem na wydatki 

związane z wypłatą wynagrodzeń za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw realizowanych przez nauczycieli, 

• w dziale – Edukacyjna Opieka Wychowawcza, w rozdziale – Pomoc materialna dla 
uczniów o kwotę 8 642 zł. Jest to wkład własny miasta do wypłaty stypendiów 
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socjalnych, dofinansowanych częściowo z budżetu państwa, 
• w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale – Oświetlenie ulic 

o kwotę 70 000 zł, ze względu na znaczny wzrost kosztów energii oświetlenia 
drogowego oraz zwiększenie zakresu oświetlenia; 

− dokonać przeniesienia środków po stronie wydatków budżetowych między działami, 
rozdziałami i paragrafami nie powodujące zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta  
na kwotę 136 504 zł; 

− dokonać zmian w załączniku Nr 7 - Plan dochodów i wydatków wydzielonych rachunków 
dochodów jednostek oświatowych, na podstawie pism: Miejskiego Przedszkola nr 1  
i Miejskiego Przedszkola nr 3. 

 
Autopoprawka: 
W projekcie uchwały proponuje się wprowadzenie następujących zmian, które zmienią ogólne 
sumy zwiększeń dochodów i wydatków. 
1. Na podstawie decyzji Burmistrza Miasta Dęblin, zwiększyć budżet po stronie dochodów  

i wydatków o kwotę 2 000 zł w dziale – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych (…)  
w rozdziale – Wpływy z innych opłat stanowiących dochody j.s.t. (…), wpływy z opłat  
za zezwolenia na sprzedaż alkoholu do kwoty 314 000 zł (dochody) oraz w dziale – Ochrona 
zdrowia, w rozdziale – Przeciwdziałanie alkoholizmowi (wydatki) ze względu na przewidywane 
większe niż planowano wykonanie dochodów i wydatków z tego tytułu.  

2. Na podstawie pisma Ministra Finansów, zwiększyć budżet po stronie dochodów i wydatków  
o kwotę 45 045 zł. Jest to uzupełnienie subwencji ogólnej dla j.s.t. (dochody). Są to środki  
z rezerwy, przeznaczone na uzupełnienie dochodów gmin, w związku z tym, że wykonanie 
dochodów podatkowych za 3 kwartały 2011 r. jest niższe od średniego wykonania omawianych 
dochodów łącznie wszystkich gmin oraz w dziale – Transport i łączność, w rozdziale – Drogi 
publiczne gminne o kwotę 20 000 zł z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie dróg, z powodu 
wzrostu kosztów remontów dróg, a także w dziale – Administracja publiczna, w rozdziale – 
Urzędy miast o kwotę 25 045 zł, ze względu na wzrost kosztów bieżących (wydatki). 

3. Kwota przeniesienia środków po stronie wydatków budżetowych między działami, rozdziałami 
i paragrafami nie powodująca zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta zmienia się na kwotę 
136 829 zł. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/198/2012 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 
budżetowej Miasta Dęblin na 2012 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5c. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska – przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik)  
i poinformowała, że zmiany w wieloletniej prognozie finansowej wynikają ze zmian w uchwale 
budżetowej. Do aktualnego budżetu na 2012 r. dostosowano prognozę kwoty długu. W załączniku 
dotyczącym przedsięwzięć inwestycyjnych zmieniają się kwoty zabezpieczenia środków na 2012 r. 
W przedsięwzięciu – Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia 
w wodę na terenie aglomeracji Dęblin zmniejszono zabezpieczenie środków o kwotę 826 290 zł  
do kwoty 521 000 zł. Limit zobowiązań na to przedsięwzięcie wyniesie 7 110 306 zł.  
W przedsięwzięciu – Przebudowa targowiska miejskiego przy ul. Niepodległości w ramach 
projektu „Mój rynek” zmniejszono zabezpieczenie środków w 2012 r. o kwotę 50 000 zł do kwoty 
75 000 zł. Limit zobowiązań na to przedsięwzięcie wyniesie 1 656 921 zł. Realizacja rzeczowa 
rozpocznie się w 2013 r.  
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Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/199/2012 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5d. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
szczegółowego zagospodarowania przestrzennego Dęblin – Centrum.  

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił 
projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że zmianą jest objęty fragment terenu przy 
ulicy Asnyka. Zmiana jest podyktowana faktem, że nieruchomość kilka lat temu została w drodze 
darowizny celowej przekazana Miastu Dęblin przez wspólnotę gruntową Mierzwiączka  
z przeznaczeniem na ogólnodostępną rekreację sportową.  
Projekt planu jest zgodny ze Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta Dęblina przyjętym uchwałą Nr XV/78/2003 Rady Miasta Dęblin z dnia 7 lipca 2003 roku. 
Projekt planu ustala na obszarze objętym planem funkcję usług sportu i rekreacji. Cel został już 
zrealizowany, ponieważ powstał osiedlowy obiekt rekreacji sportowej.  
W dotychczas obowiązującym planie były wpisane od 1992 r. usługi komercyjne. 
Projekt zmiany miejscowego planu szczegółowego zagospodarowania przestrzennego  
Dęblin – Centrum sporządzony został w następstwie podjęcia uchwały Nr XI/62/2007 Rady Miasta 
Dęblin z dnia 5 czerwca 2007 r. o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania Centrum w Dęblinie. 

Do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego można było wnosić uwagi. 
W wyniku wyłożenia do projektu planu nie wpłynęła w terminie żadna uwaga. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/200/2012 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 
planu szczegółowego zagospodarowania przestrzennego Dęblin – Centrum. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
szczegółowego zagospodarowania przestrzennego Dęblin – Centrum. 

Naczelnik Wydziału GMK - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) i poinformował, że projekt dotyczy obszaru położonego między ulicami Okólną, 
Wiatraczną, Przechodnią i PCK oraz firmą Pumar. Zmiana ma na celu zwiększenie możliwości 
inwestycyjnych na tych terenach, które w obowiązującym planie z pewnych uwarunkowań 
konserwatorskich nie mogły być realizowane. 
Projekt zmiany miejscowego planu szczegółowego zagospodarowania przestrzennego Dęblin – 
Centrum sporządzony został w następstwie podjęcia uchwały Nr LXVIII/402/2010 Rady Miasta 
Dęblin z dnia 31 sierpnia 2010 r. o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
szczegółowego zagospodarowania przestrzennego Dęblin – Centrum. 
Projekt planu ustala na obszarze objętym planem funkcje: zabudowy usługowej, infrastruktury 
technicznej – pompownia ścieków oraz obiekty i urządzenia systemu elektroenergetycznego, 
obiektów obsługi komunikacji, ciągów pieszo-jezdnych z zielenią towarzyszącą. Projekt planu 
ustala zasady ochrony i kształtowania ładu przestrzennego, kształtowania zabudowy 
i zagospodarowania terenu, ochrony środowiska, przyrody i krajobrazu kulturowego, ochrony 
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dziedzictwa kulturowego, zabytków oraz dóbr kultury współczesnej, zasady modernizacji, 
rozbudowy i budowy systemów infrastruktury technicznej i komunikacji.  

Projekt planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko został wyłożony  
do publicznego wglądu w dniach od 08.10.2012 r. do 07.11.2012 r. Do projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego można było wnosić uwagi. W wyniku wyłożenia do projektu 
planu nie wpłynęła w terminie żadna uwaga. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/201/2012 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 
planu szczegółowego zagospodarowania przestrzennego Dęblin – Centrum. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5f. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Dęblin – Centrum I.  

Naczelnik Wydziału GMK - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) i poinformował, że projekt uchwały obejmuje dwa obszary w ramach obowiązującego 
planu Dęblin Centrum I. Plan miejscowy obejmuje tereny położone przy ul. Warszawskiej.  
Projekt planu ustala na obszarze objętym planem funkcje: zabudowy usługowej, usług publicznych, 
dróg wewnętrznych.  

Jeden obszar jest oznaczony w obowiązującym planie symbolem 3UP – usługi publiczne. 
Zmiana dotyczy zmniejszenia terenu usług publicznych i powiększenia terenów usług 
komercyjnych (symbol 4UP) o szerokość 8 metrów. Z punktu funkcjonowania placówki 
oświatowej na tym obszarze teren jest zbędny, natomiast jego nabyciem jest zainteresowana firma, 
która wykonuje działalność gospodarczą na tym terenie. W obecnej chwili niemożliwe jest zbycie 
terenu przeznaczonego pod funkcje publiczne. Do tego obszaru w terminie żadna uwaga nie została 
zgłoszona. 

Drugi obszar obejmuje teren dawnego kina „Irena” oraz kilka przylegających do niego 
działek. Część terenów stanowi własność prywatną. Ze względu na narzuconą funkcję publiczną 
przez obowiązujący plan, właściciele nie mogli realizować swoich zamierzeń jeżeli chodzi 
inwestycje komercyjne czy nawet mieszkalne. Zmiana planu została podjęta na wniosek jednego  
z właścicieli. Po zmianie cały obszar będzie przeznaczony na usługi komercyjne z realizacją funkcji 
mieszkaniowej. W projekcie został również usankcjonowany modernizowany obecnie parking.  
Projekt planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko został wyłożony do publicznego 
wglądu w dniach od 08.10.2012 r. do 07.11.2012 r. Do omawianego obszaru zostały złożone  
na piśmie uwagi przez dwóch mieszkańców. Były one omawiane i zostały rozpatrzone negatywnie.  
W imieniu burmistrza został przedłożony projekt uchwały z nieuwzględnieniem tych uwag. Uwagi 
nie dotyczą merytorycznie obszaru, który jest zmieniany. To, co jest poza granicą zmiany planu,  
nie może być w żaden sposób rozpatrywane. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

W dyskusji głos zabrali: 
Radny K. Karbowski – zapytał, czy formalnie merytoryka projektu uchwały nie obejmuje obszaru 
dotyczącego protestu. Według radnego szczególnie żywotne są interesy pana Szymańskiego 
dotyczące drogi dojazdowej do jego posesji, który praktycznie ma dojazd od strony  
ul. Warszawskiej, z tym że nie po swoim terenie. Pan Szymański postulował o możliwość dostania 
się na swoją posesję wykorzystując dojazd od ul. Wąskiej. Radny uważa, że pan Szymański 
powinien mieć umożliwiony dojazd, dlatego że ul. Wąska będzie w najbliższym czasie wykonana. 
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W przypadku pana Hołubka również chodzi o dostęp do nowo budowanego odcinka ul. Wąskiej 
(obszar 16 UP). Jeżeli ten dokument nie będzie obejmował obszaru poza granicami zmian, to czy 
przedsięwzięcia w zakresie komunikacji, czyli dojazdu dla tych dwóch osób będą możliwe.  

Jeżeli chodzi o kwestię urządzenia prywatnego parkingu jest zdania, że problemem może być 
rozważony w dalszej kolejności.  

Radny uważa, że nie można nikomu uniemożliwi ć zjazdu z posesji niezależnie czy jest 
zagospodarowana czy dopiero będzie zagospodarowywana. Zapytał, czy jeśli nie będzie 
podejmowana jakakolwiek decyzja w sprawie obszaru KU, przedsięwzięcia tych mieszkańców 
Dęblina będą możliwe a w następstwie czy nie będą godziły we wcześniejszy projekt Urzędu 
Miasta w obszarze parkingowym, jeśli teren przez któregoś z panów zostanie przeznaczony  
na podobne cele. W tej chwili jest konflikt interesu publicznego z prywatnym.  
Naczelnik Wydziału GMK - Krzysztof Kuropatwa – nie chciałby wykraczać poza przedmiot 
projektu uchwały. Powiedział, że obszar oznaczony symbolem KU oznaczający przestrzeń 
publiczną w ramach drogi dojazdowej wzdłuż terenów lotniskowych zabezpiecza przestrzeń 
dostępu do komunikacji publicznej dla wszystkich działek przyległych, czyli działki pana 
Głowienki z obiektem dawnego kina, działki pana Hołubka i działek pana Szymańskiego.  
Z właścicielami przyległych posesji zostały uzgodnione zjazdy na ich posesje. Miasto dokładało 
wszelkiej staranności, aby zabezpieczyć funkcje istotne dla mieszkańców. 
Mimo wielokrotnych rozmów, część dotycząca parkingu została wyłączona z projektu rewitalizacji. 
Dokumentacja nie została zatwierdzona, ponieważ nie było zgody tych mieszkańców.  

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów, przy 2 głosach 
„wstrzymujących się”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/202/2012 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Dęblin – Centrum I. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 
Ad. pkt 5g. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Dęblin – Centrum II – część I. 

Naczelnik Wydziału GMK - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) i poinformował, że projekt planu obejmuje teren położony w pobliżu ul. Lotników 
Polskich nad rzeką Irenką na terenie miasta Dęblin. Projekt planu ustala na obszarze objętym 
planem funkcje: zabudowy usługowej, zabudowy usługowej z dopuszczeniem zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej, infrastruktury technicznej – urządzenia do podczyszczania i zrzutu 
wód deszczowych, zieleni urządzonej. Zmiana dotyczy likwidacji funkcji publicznych określonych 
w latach ’90, które nie mogły się doczekać realizacji. Na terenie tym miała być pływalnia miejska. 
Miasta nie stać na taką inwestycję, ponieważ teren ten trzeba najpierw wykupić. Chodzi głównie  
o obszar 5UP na bardzo dużej działce. Właściciel tej działki wnioskował o likwidację tego 
sztywnego zapisu w obowiązującym planie.  
Zmiana została pozytywnie zaopiniowana przez Gminną Komisję Urbanistyczno – 
Architektoniczną. Pozbywamy się oznaczenia 5UP, zostawiamy usługi komercyjne, zmniejszamy 
obszar 7IKD dotyczący odprowadzenia wód deszczowych, zostaje mały fragment nad rzeką Irenką 
4IKD oraz fragment zieleni izolacyjnej wzdłuż cieku na terenie objętym zmianą. Zmieniamy 
również 4UP na 1U/MN (tereny usługowe z dopuszczeniem funkcji mieszkaniowej. Układ 
komunikacyjny pozostaje bez zmian. 

Projekt planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko został wyłożony do publicznego 
wglądu. W wyniku wyłożenia do projektu planu nie wpłynęła w terminie żadna uwaga. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 
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Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/203/2012 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Dęblin – Centrum II – część I. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Ad. pkt 5h. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego osiedla Lipowa VI w Dęblinie. 

Naczelnik Wydziału GMK - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) i poinformował, że zmiana w planie Lipowa VI dotyczy obszaru obejmującego teren 
położony między ul. Hładuniaka, ul. Norwida i ul. Chabrową na terenie miasta Dęblin. Obszar  
w obowiązującym planie jest zaznaczony symbolem 20UO z przeznaczeniem pod usługi 
oświatowe. Kilkanaście osób podpisało się pod wnioskiem o dokonanie zmiany przeznaczenia tego 
terenu na funkcje: zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, zabudowy usługowej z dopuszczeniem 
zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, dróg dojazdowych. Gminna Komisja Urbanistyczno – 
Architektoniczna w pełni przychyliła się do treści wniosku. W pobliżu omawianego terenu znajduje 
się Szkoła Podstawowa nr 2, dlatego jest mało prawdopodobne, aby Miasto w tej chwili kupowało 
teren pod oświatę i budowało kolejną szkołę w odległości ok. 300 metrów od istniejącej.  

Projekt planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko został wyłożony do publicznego 
wglądu. W wyniku wyłożenia do projektu planu nie wpłynęła w terminie żadna uwaga. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/204/2012 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Lipowa VI w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Ad. pkt 5i. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia umowy dzierżawy działki położonej  
w Dęblinie. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że projekt 
dotyczy wyrażenia przez Radę Miasta zgody na dzierżawę w trybie bezprzetargowym na okres 5 lat 
działki oznaczonej numerem 3626 o powierzchni 0,0294 ha, położonej w Dęblinie przy  
ul. Modrzyckiej, z przeznaczeniem na cel mieszkaniowy. Działka jest obecnie dzierżawiona  
na rzecz osoby, która złożyła wniosek o przedłużenie umowy dzierżawy, ponieważ dzierżawa 
wygasa z końcem roku.  
Zgodnie z przepisami, wydzierżawianie na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub zawieranie 
kolejnej umowy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, wymaga zgody Rady Miasta. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/205/2012 w sprawie zawarcia umowy dzierżawy działki 
położonej w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 5j. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

Burmistrz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że uchwała 
dotyczy wprowadzenia nowych zasad gospodarowania odpadami komunalnymi na obszarze Miasta 
Dęblin. Po dokonaniu analizy uznano za zasadne wprowadzenie opłaty obliczanej w oparciu  
o liczbę mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość. Powyższa propozycja została przyjęta 
przez Radę Miasta Dęblin na sesji w dniu 6 września 2012 r. 
Na podstawie tych wytycznych zostały przeprowadzone kalkulacje związane z ustaleniem 
wysokości stawki za wywóz odpadów komunalnych. Zgodnie z wymogami ustawowymi ustalono 
dwie stawki opłat, tj. niższą – dla sytuacji, w której odpady zbierane są w sposób selektywny  
(10,08 zł miesięcznie od jednego mieszkańca) oraz wyższą – gdy odpady nie są zbierane 
selektywnie (15,42 zł miesięcznie od jednego mieszkańca). Zakładamy, że większość lub prawie 
wszyscy zadeklarują selekcję odpadów komunalnych i zbieranie z wyodrębnieniem surowców, 
które będą mogły być odzyskiwane.  
Odpady będą wywożone do Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych w Puławach.  
W przypadku zbiórki selektywnej wzrost cen nie będzie taki drastyczny. 
Stawki będą obowiązywać od 1 lipca 2013 r., czyli od momentu wprowadzenia zorganizowanego 
odbioru odpadów komunalnych. Mamy obowiązek uregulowania do końca bieżącego roku 
wszystkich kwestii związanych z gospodarowaniem odpadami, poprzez podjęcie uchwał.  
Na dzień dzisiejszy trwają prace nowelizacyjne nad ustawą, więc być może jakieś zmiany będą 
mogły być wprowadzone. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej, z tym  
że komisja wnioskowała o zmianę stawki za zbierane i odbierane odpady w sposób selektywny  
z kwoty 10,08 zł na kwotę 10,00 zł oraz bez selekcji z kwoty 15,42 zł na kwotę 15,40 zł. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny K. Karbowski – zapytał, z czego wynika różnica w kalkulacji skoro do tej pory  
w ogłoszeniach MZGK jest zapis 9,60 zł z VAT miesięcznie od osoby zamieszkującej 
gospodarstwo domowe oraz 8,16 zł od osoby, gdy rodzina jest 5-osobowa. Skąd wynika wzrost  
o 5 zł. 
Radny Mirosław Krawczak – zapytał, jak była obliczana kwota 15,42 zł. Mieszkańcy zaczną nas 
pytać, dlaczego jest taki drastyczny wzrost i nie będziemy w stanie odpowiedzieć. W stosunku  
do 2009 r. wzrost będzie o 260 %, a w stosunku do 2012 r. wzrost o 120 %. 
Zapytał, czy w stawkę jest wliczona obsługa systemu, czyli zatrudnienie pracowników, czy jednak 
budżet miasta będzie dodatkowo obciążony utrzymaniem obsługi. 

W uchwale nie ma mowy o opłatach w sferze gospodarczych zakładów pracy i zakładów 
usługowych. Jak one mają płacić. 

Uważa, że najbardziej będą ukarani mieszkańcy wspólnot i spółdzielni mieszkaniowych, 
ponieważ nie ma możliwości, aby na ich obszarze zbierać odpady selektywnie. Żaden  
z mieszkańców nie zawrze prywatnej umowy i nie będzie miał własnego kosza przed drzwiami.  
Przewodniczący Zarządu Osiedla Podchorążych - Krzysztof Potocki – powiedział,  
że na dzień dzisiejszy nic nie wiadomo o koszach do segregacji. Nawet jeśli próbowaliśmy 
segregować śmieci na osiedlu Podchorążych, to odbierający odpady wrzucali wszystko w jeden 
pojazd. Jaki wpływ mają mieszkańcy na segregację śmieci, żeby ponosić mniejsze opłaty, skoro  
na dzień dzisiejszy nie są zabezpieczone specjalne pojemniki na ten cel. 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Alicja Zwierzchowska – 
w odpowiedzi wyjaśniła, że: 
� różnica między stawkami opublikowanymi na stronie internetowej MZGK a stawkami 

zaproponowanymi w uchwale, polega na tym, iż stawki zaproponowane w projekcie uchwały 
będą obowiązywały od 1 lipca 2013 r. i dotyczą opłat wnoszonych przez mieszkańców  
za wywóz wszystkich odpadów jakie wytworzą i wystawią do wywozu, natomiast MZGK 
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ustalając swoje opłaty uwzględnia już efekt uzyskany w wyniku selektywnej zbiórki, czyli koszt 
odpadów które dostarczył jako odpady zmieszane do Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów 
Komunalnych oraz pozostałe odpady z selekcji, które na przykład sprzedał i tym samym 
pomniejszył koszty obciążające mieszkańców. Generalnie jest założenie, że gminy przejmując 
odpady muszą stworzyć warunki do daleko idącej selekcji i osiągnięcia narzuconych przez Unię 
Europejską limitów odzysku i przetworzenia poszczególnych grup surowcowych; 

� wzrost opłaty do kwoty 15,42 zł – poprzednie stawki również zakładały selektywną zbiórkę 
odpadów, niemniej ten odzysk był dużo mniejszy niż zakładano. Kalkulując koszty i opłaty 
jakie gmina będzie zobowiązana wnieść do Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych 
są dwukrotnie wyższe dla odpadów zmieszanych niesegregowanych (trafiających wprost  
na wysypiska) od kosztu zdeponowania odpadu niesegregowanego (z możliwością odzysku). 
Dotyczy to już samej opłaty marszałkowskiej, na którą nikt nie ma wpływu. Z analizy kosztu 
transportu i zdeponowania odpadów komunalnych zmieszanych wynika, że są one 48% wyższe 
dla budownictwa jednorodzinnego i 58 % wyższe w przypadku budownictwa wielorodzinnego; 

� dlaczego w projekcie uchwały nie ma ceny za odbiór odpadów od zakładów pracy – Miasto 
Dęblin nie przejęło wywozu odpadów komunalnych z nieruchomości niezamieszkałych i w tym 
przypadku opłaty będą ustalane pomiędzy właścicielami nieruchomości niezamieszkałych  
a podmiotami świadczącymi te usługi bezpośrednio w drodze umowy.  
Oczywiście będzie obowiązywała uchwała Rady Miasta dotycząca górnych stawek opłat, która 
będzie przedmiotem dalszych prac Rady. Gdy będą znane pewne koszty, to znaczy  
po wyłonieniu wykonawcy, będzie można ustalić rozsądną stawkę górną dla pozostałych 
dostawców odpadów komunalnych; 

� koszt obsługi systemu – jest włączony do przedstawionej opłaty. W przypadku obecnej stawki 
koszt systemu też istnieje i jest wliczany przez przedsiębiorcę. Teraz będzie ponoszony przez 
gminę, ponieważ przedsiębiorca nie będzie rozliczał poszczególnych podmiotów, tylko 
przedstawi fakturę gminie; 

� selekcja jest prowadzona na terenie miasta, są wystawione pojemniki na odpady surowcowe  
i inne. Według nowych zasad deklarację o zbiórce selektywnej lub nieselektywnej, od której 
będzie zależała wysokość opłaty, w budynkach wielorodzinnych będzie składała wspólnota.  

Przewodniczący Zarządu Osiedla Podchorążych - Krzysztof Potocki – zapytał, kto ma 
zabezpieczyć pojemniki. 
Alicja Zwierzchowska – w odpowiedzi poinformowała, że pojemniki zabezpiecza właściciel 
nieruchomości. Tak jak w prywatnym budownictwie jednorodzinnym pojemniki kupuje właściciel 
nieruchomości, tak samo wspólnota mieszkaniowa musi ponieść koszt ich zakupu. 
Radny Stanisław Kopacz – uważa, że każda wspólnota powinna mieć jeden śmietnik, który byłby 
w jakiś sposób zabezpieczony. 
Radny W. Kleczkowski – zwrócił się z pytaniem czy ewentualnemu odbiorcy odpadów 
komunalnych będzie zależało na zaopatrzeniu w pojemniki wspólnot mieszkaniowych, czy wręcz 
odwrotnie. 
A. Zwierzchowska – uważa, że odbiorcy będzie zależało tylko na odpłatnym dostarczeniu 
pojemników, bo taka jest idea tego systemu. 
Nowy system zakłada inny sposób zbierania odpadów, to znaczy, że do jednego pojemnika będą 
wrzucane odpady surowcowe, czyli plastiki, puszki metalowe, wielomateriałowe opakowania, folie 
po artykułach spożywczych, butelki. Do drugiego pojemnika szkło, do trzeciego gruz budowlany  
z remontów bieżących nie wymagających pozwolenia na budowę lub zgłoszenia. Oprócz tych 
trzech frakcji będzie frakcja zmieszana. Odbiór jest rozróżniony na dwa rodzaje, na frakcję 
zmieszaną pozostającą po selekcji i zmieszaną bez segregacji. 
Radny K. Karbowski – zadał pytanie jak w tym systemie jest umocowany wsad w postaci 
odpadów stałych i gnilnych. 
Radny S. Kopacz – uważa, że byłoby dobrze gdyby było zapewnienie, że suche odpady będą 
zbierane oddzielnie. 
Burmistrz  – odpowiedział, że nie będą rozdzielane. 
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Radny K. Karbowski – nowy system spowoduje o 1/2 wzrost kosztów. Do tej pory nie było 
systemu, a koszt wynosił 9,60 zł. Nowy system będzie kosztował 15 zł, gdyż zwiększają się koszty 
składowania na wysypiskach odpadów bez segregacji, ale na dzień dzisiejszy nie dostaliśmy 
kalkulacji jak się to kształtuje. 
A. Zwierzchowska – wyjaśniła, że jeżeli chodzi o kalkulację to posiadamy 6 wariantów. 
Przedstawiona propozycja zakłada najniższe koszty zarówno dotyczące transportu, zbiórki, jak  
i zagospodarowania oraz koszty sprzedaży surowców wtórnych. Z kalkulacją można było się 
zapoznać, z tym że część danych ujętych w kalkulacjach jest objęta tajemnicą gospodarczą, która 
nie może być ujawniona przed ogłoszeniem przetargu i jego rozstrzygnięciem. Wszystkie podmioty 
muszą mieć jednakowy start. 

Podkreśliła, że obecne stawki uwzględniają selekcję odpadów. Są pojemniki na szkło, 
plastiki, odbierana jest również makulatura. Mieszkańcy mogą również dowozić szkło i makulaturę  
do przedsiębiorcy, z którym mają podpisaną umowę. 

W opłacie są uwzględnione również koszty budowy Punktu Selektywnego Odbierania 
Odpadów Komunalnych, do którego każdy mieszkaniec będzie mógł odwieźć wyselekcjonowane 
odpady. 

Firma odbierająca odpady nie będzie miała możliwości mieszania odpadów selektywnie 
zebranych przez mieszkańców z pozostałymi zmieszanymi, ponieważ będzie to bardzo drogo 
kosztowało takiego przedsiębiorcę. Firma zarządzająca instalacją, czyli ZUOK Puławy ma 
obowiązek informowania nas, że takie przypadki istnieją. Jeśli ZUOK Puławy będzie miał 
podpisaną umowę z gminą na odbiór wyselekcjonowanych odpadów a przyjdą zmieszane, wówczas 
przedsiębiorca, który nie przestrzega zasad i miesza odpady zmieszane i selektywnie zbierane,  
w przypadku dwukrotnego powtórzenia się sytuacji będzie tracił prawo wykonywania usługi  
i zostanie wykreślony z rejestru działalności regulowanej. Kary dotyczą również mieszkańców, 
którzy deklarują selektywne zbieranie i nie wywiązują się z deklaracji. Wówczas podmiot 
prowadzący zbiórkę zgłasza takie sytuacje do gminy, która nalicza opłatę za niesegregowanie 
odpadów.   
Radny M. Krawczak – jeszcze raz zapytał, czym jest podyktowany tak duży wzrost cen. 
A. Zwierzchowska – jeżeli chodzi o uchwałę rady, to nie ma stałej opłaty na osobę. Opłata jest  
od ilości odpadów komunalnych, więc nie ma wzrostu o 50%. Opłata na osobę dawno przestała 
obowiązywać. 
Radny Ryszard Karpiński – po uzyskaniu informacji o założeniach do kalkulacji, uważa,  
że stawki nie są przesadzone. Stawka, którą w tej chwili proponuje MZGK w kwocie 9,60 zł 
obejmuje wywóz odpadów wyselekcjonowanych i odpadów które zostają zmieszane po selekcji.  
W tej stawce jest również wydanie worków, udostępnienie pojemników do segregacji.  
Na pewno nie będą przez burmistrza udostępnione szczegółowe wyliczenia kalkulacyjne, o czym 
mówi ustawa o zamówieniach publicznych. Informacje te nie mogą stać się publiczną wiedzą dla 
przedsiębiorstw, które będą startować w przetargach.  
Jeśli chodzi o różnice w stawkach, to według uchwały Rady Miasta Nr XXIII/108/2011 z dnia  
28 grudnia 2011 r. o stawkach górnych, to nie były one ustalane od osoby. Uchwalono, że odbiór 
zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych wynosi 75,60 zł/m3, a zebranych 
selektywnie 37,80 zł/m3. W starym regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 
Dęblina były założone normatywy dotyczące ilości przypadających na osobę odpadów zmieszanych 
do wywozu, w tym zielonych, gruzu lub innego asortymentu. W tej chwili w nowym regulaminie 
nie będzie limitów, to znaczy, że firma wywozowa musi zabrać tyle odpadów ile mieszkaniec 
wystawi. Do końca czerwca selekcja ma odbywać się w trzech asortymentach, tj. makulatura, 
tworzywa, stłuczka.  
Nowy system dzieli odpady w zasadzie na dwa rodzaje segregacji, bo w jeden pojemnik będzie nam 
wolno włożyć makulaturę, tworzywa, opakowania i folie, a oddzielnie tylko szkło. Linia 
sortownicza, która jest w Zakładzie Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych w Puławach 
przyjmie ten odpad wyselekcjonowany i zagospodaruje do zbytu.  
Radny popiera ten projekt uchwały, ponieważ jest zgodny z realiami rynku. 



 

Protokół Nr XXXIX sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 28 grudnia 2012 r. 
 

15 

Burmistrz  – powiedział, że pomysłodawcą nowego systemu nie były samorządy, ale to gminy 
muszą zająć się organizacją. Normą powinno być, że każda nieruchomość jest wyposażona  
w pojemniki na śmieci, tak samo w budynkach jednorodzinnych jak i we wspólnotach.  
Być może nie wszystkie wspólnoty od razu zorganizują swoje śmietniki np. ze względu na brak 
miejsca. Jeśli nie będzie sporów, to może na razie będą funkcjonować jak do tej pory. Na pewno 
mogą się pojawić problemy z rozliczeniami lub utrzymaniem porządku.  
Burmistrz nie zgadza się z opinią, że nastąpi wzrost cen o 100%, bo za podstawę brana jest górna 
stawka dotycząca niesegregowania. Stawka za odpady niesegregowane jest wyższa, ponieważ w jej 
skład wchodzi opłata marszałkowska, która wynosi 113,42 zł za tonę, gdzie przy segregowanych 
wynosi 69,07 zł za tonę. System został tak skonstruowany, że będą drastycznie droższe śmieci 
niesegregowane, dlatego że Unia Europejska nakłada obowiązek odzyskania 50% surowców 
wtórnych. Są określone normy na poszczególne lata, więc jeśli ich nie osiągniemy, to gmina będzie 
płacić kary. System wymusza segregację, dlatego musimy ją prowadzić i dążyć do realizacji w jak 
największym stopniu. Jeśli ktoś nie chce prowadzić segregacji, to będzie musiał płacić wyższą 
stawkę. Problemem będzie ściągalność opłat. Dodatkowo system ma zapewnić samofinansowanie  
z opłat wpłacanych przez mieszkańców. 

Burmistrz przyjął wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, aby stawka w § 1 ust. 2 wynosiła 
15,40 zł, natomiast w § 1 ust. 3 – 10,00 zł, jako autopoprawkę do projektu uchwały.  

Radny M. Krawczak – zauważył, że ponad 50% społeczeństwa Dęblina jest we wspólnotach. 
Skoro Unia Europejska wymusza zbiórkę selektywną, więc trzeba się zastanowić jak wspólnoty  
i spółdzielnie będą to robić. Na dzień dzisiejszy mieszkańcy bloków nie są w stanie selektywnie 
zbierać odpadów, ponieważ jeśli jedna osoba się wyłamie i nie zechce segregować, to nie będzie 
można jej zmusić.  
Radny W. Kleczkowski – zgadza się, że ten problem trzeba będzie rozwiązać, jednak uchwałę  
w sprawie ustalenia opłaty za odpady należy podjąć do końca 2012 r. 
 
Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały z autopoprawką Burmistrza po wniosku 
Komisji Gospodarki Komunalnej.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów, przy 2 głosach 
„wstrzymujących się”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/206/2012 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5k. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Alicja Zwierzchowska – 
przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformowała, że zgodnie z art. 6l ustawy  
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, rada gminy w drodze uchwały określa szczegółowo 
termin, częstotliwość i tryb uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, biorąc 
pod uwagę warunki miejscowe. Projekt zakłada termin wnoszenia opłaty raz w miesiącu  
po wykonaniu usługi, przypadający na ostatni dzień miesiąca, którego dotyczy opłata. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/207/2012 w sprawie określenia terminu, częstotliwości  
i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu. 
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Ad. pkt 5l. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składnej przez właściciela nieruchomości. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił 
projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że rada gminy uwzględniając konieczność 
zapewnienia prawidłowego obliczania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, określa w drodze uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego, wzór deklaracji  
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości. Realizując powyższy obowiązek przedkładam niniejszy projekt uchwały z prośbą  
o jego przyjęcie z poprawkami edycyjnymi we wzorze deklaracji, tj.;  
− C.6. NIP;  
− C.7. Adres nieruchomości, której dotyczy deklaracja;  
− w punkcie C.8. opis będzie brzmiał: „Jeżeli adres zamieszkania składającego deklarację (lub 

adres siedziby składającego deklarację) jest taki sam jak adres nieruchomości, której dotyczy 
deklaracja proszę zaznaczyć znak ”X” i pominąć pozostałą część punktu C.8.”;  

− w punkcie E.3. napis w rubryce powinien brzmieć: ” Stawka opłaty z pkt E.2. x Ilość osób 
zamieszkujących nieruchomość z pkt E.1.”. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/208/2012 w sprawie określenia wzoru deklaracji  
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5m. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych  
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił 
projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że rada gminy określa w drodze uchwały, 
stanowiącej akt prawa miejscowego, szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu miasta Dęblin, w zamian 
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę. W szczególności ilość odpadów odbieranych 
od właściciela nieruchomości, częstotliwość odbierania odpadów i sposób świadczenia usług przez 
punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych.  
Projekt uchwały wskazuje minimalną częstotliwość odbierania odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości zamieszkałych, dodając w § 3 pkt 1 i 2 podpunkty d) w brzmieniu: 
„popiół – raz w miesiącu – w okresie od 1 października do 30 kwietnia”. Zawsze na początku  
i na końcu sezonu grzewczego jest mało tego typu odpadów, więc ustalenie wywozu raz w miesiącu 
ograniczy koszty. Jeżeli będzie zachodzić potrzeba, wywóz będzie częstszy, np. 3 razy w miesiącu. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/209/2012 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
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Ad. pkt 5n. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku  
na terenie Miasta Dęblin. 

Naczelnik Wydziału GMK - Krzysztof Kuropatwa  – przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) i poinformował, że zgodnie ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach  
po zasięgnięciu opinii państwowego inspektora sanitarnego, uchwalany regulamin ma być 
dostosowany do wojewódzkiego planu gospodarki odpadami. Przedłożony projekt regulaminu 
uzyskał pozytywną opinię Państwowego Inspektora Sanitarnego w Rykach. W przedstawionym 
państwu projekcie zostały pominięte dwie tabele: „Średnia ilość odpadów komunalnych 
wytwarzanych na terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy” oraz „Średnia ilość 
odpadów komunalnych wytwarzanych na terenie nieruchomości, na których nie zamieszkują 
mieszkańcy a powstają odpady komunalne oraz nieruchomości, na których w części zamieszkują 
mieszkańcy a w części nie zamieszkują mieszkańcy”, które miały stanowić załącznik  
do regulaminu. Wykreślenie tego załącznika wynikło z konsultacji z Wydziałem Nadzoru i Kontroli 
Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego. 
Wprowadzono również zmiany po uwagach Komisji Gospodarki Komunalnej. W § 6 ust. 2 pkt 3 i 5 
zmieniamy słowo „ciemnozielonym” na „ciemnozielone”, w § 9 ust. 1 pkt 1, ust. 2 pkt 1) a)  
0 - 4 osób, ust. 2 pkt 2) a) 0 - 20 osób, w ust. 3 pkt 1) 0 - 2 osoby.  
Poprawki redakcyjne nastąpiły w § 16, w § 17 ust. 5, w § 18 ust. 1 pkt 2 oraz zamiana treści 
paragrafów 20 i 21. Dodatkowo w § 14 ust. 9 wykreśla się słowa „przepracowanych olejów”.  
Natomiast słowo „komunalnych” w § 2 ust. 1 pkt 1 nie może być wykreślone, ponieważ 
wymienione w tym paragrafie odpady występują też w grupach odpadów niekomunalnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 

W dyskusji głos zabrali: 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Podchorążych - Krzysztof Potocki – powiedział,  
że w § 18 ust. 2 i ust. 6 pkt 4 przedstawionego regulaminu są podane odległości między budynkiem 
mieszkalnym lub miejscem użyteczności publicznej a ogrodzeniem hodowli zwierząt 
gospodarskich, np. pszczół. Nigdzie w dokumentach nie spotkał się z odległością 10 metrów  
od granicy posesji sąsiada. Uważa, że według tej uchwały na terenie Dęblina prawie wszystkie 
pasieki pszczół trzeba by było zlikwidować. Zazwyczaj zapisy mówią o zachowaniu takiej 
odległości, by hodowla nie była uciążliwa dla działalności na sąsiedniej działce.  
Zapytał, czy w regulaminie powinna być mowa o utrzymaniu zieleni. 
Radny S. Kopacz – zaproponował ustawienie na trawnikach osiedlowych tabliczek zabraniających 
zanieczyszczania zieleni przez psy. 
A. Zwierzchowska – wyjaśniła, że zapisy dotyczące odległości nieruchomości sąsiednich  
od hodowli zwierząt, np. pszczół są zawarte w rozdziale „Wymagania utrzymania zwierząt 
gospodarskich na terenach wyłączonych z produkcji rolniczej”. Regulamin dopuszcza hodowlę 
zwierząt na terenach wyłączonych z produkcji rolniczej pod warunkiem spełnienia określonych 
warunków oraz jeśli pozwalają na to regulacje zawarte w miejscowych planach zagospodarowania 
przestrzennego. Chodzi o to, że Dęblin jest miastem. Generalnie zakazuje się hodowli zwierząt  
w miastach, gdyż dochodzi do konfliktów między sąsiadami, poza tym ludzie mają różne alergie  
co potrafi być bardzo uciążliwe. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Podchorążych - K. Potocki – powiedział, że jeśli rada 
podejmie taką uchwałę, to związek pszczelarski ma prawo ją zaskarżyć. Jest zdania, że nie ma 
przepisów zabraniających prowadzenia działalności na swojej działce. Zapytał, czy właściciele 
pasiek mają prawo prowadzić hodowlę na terenie Dęblina. 
A. Zwierzchowska – w odpowiedzi powiedziała, że mają takie prawo po spełnieniu warunków, 
które określa regulamin utrzymania czystości i porządku dla terenów wyłączonych z produkcji.  
Na terenach nie wyłączonych z produkcji mogą hodować na zasadach ogólnych.  
Burmistrz – dodał, że wpływają różnego rodzaju skargi, ponieważ zachodzi sprzeczność interesów 
sąsiadów. Jeśli teren w planach zagospodarowania przestrzennego jest wyznaczony jako teren 
produkcji rolnej, to można zwierzęta gospodarskie hodować i nie obowiązują żadne odległości. 
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Wskazane w regulaminie odległości dotyczą terenów, które nie są przeznaczone do produkcji 
rolnej. Pszczoły mogą przeszkadzać, bo niektórzy są uczuleni na ich jad. Ustęp 7 w § 18 dopuszcza 
zmniejszenie tych odległości w przypadku uzyskania przez właściciela hodowli zgody wszystkich 
współlokatorów budynku, w którym zamieszkuje oraz zgody wszystkich lokatorów budynków 
sąsiednich, jeżeli hodowla narusza normy odległości.  
Powinny być pewne ograniczenia na terenach przeznaczonych wyłącznie do zabudowy 
mieszkaniowej.   
Krzysztof Potocki – jest zdania, że regulamin odnośnie odległości hodowli od granic 
nieruchomości sąsiada nie jest zgodny z przepisami ogólnymi. Uważa, że prawa ogólnokrajowego 
nie można zawężać. 
Burmistrz – poinformował, że każdemu obywatelowi przysługuje prawo zaskarżania uchwał. 
Dodał, że zapis dotyczący odległości hodowli od granic nieruchomości sąsiada istnieje również  
w dotychczasowym regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Dęblin. 
Radna Danuta Krajewska – zapytała, czy zmieniło się brzmienie § 14 ust. 9. 
A. Zwierzchowska – wyjaśniła, że wykreślono słowa „przepracowanych olejów”, dlatego że  
w stosunku do mieszkańców oddających odpady nie można nakładać żadnych dodatkowych opłat. 
Radna Beata Amarowicz – zaproponowała, aby w § 18 ust. 7 słowo „jeżeli” zastąpić słowami  
„dla których”. Chodzi o to by uzyskać zgodę tylko tych sąsiadów, od których granicy odległość jest 
mniejsza niż 10 metrów, a nie od wszystkich.   
Naczelnik Wydziału GMK - K. Kuropatwa – jest zdania, że zaproponowana przez radną forma 
zapisu sugeruje oddanie decyzji w sprawie normy odległości w ręce sąsiada, który wyraża zgodę  
na hodowlę, a tak nie może być. Jest określona norma 10 metrów i jeśli zmniejszenie tej odległości 
sąsiadowi nie przeszkadza, to można prowadzić hodowlę.  
Na przykładzie hodowców gołębi poinformował, że prawo lotnicze mówi, iż w promieniu  
5 kilometrów od granicy pasa startowego nie wolno hodować ptaków latających, więc trudno sobie 
wyobrazić realizację tego przepisu w warunkach Dęblina.  
Burmistrz – przychylił się do propozycji radnej Beaty Amarowicz, by w § 18 ust. 7 użyć słów  
„dla których hodowla narusza normy odległości”. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/210/2012 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Miasta Dęblin. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5o. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste działek nr 556/2  
i nr 556/4 przy ulicy Stawskiej w Dęblinie oraz przekazania nieodpłatnie części budynków 
zamrażalni. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że uchwała  
o wyrażaniu zgody na wieczyste użytkowanie była podejmowana w dniu 30 października 2012 r. 
Niestety został przeoczony fakt, iż na jednej z oddawanych działek znajdują się części budynków,  
w związku z tym nie mogło dojść do podpisania aktu notarialnego, dlatego też musi być 
postanowienie Rady Miasta co do budynków. Został przygotowany nowy projekt uchwały, który 
umożliwi spisanie aktu notarialnego i uporządkowanie spraw własnościowych zamrażalni  
w Dęblinie. § 1 ust. 1 dotyczący oddania w użytkowanie wieczyste działek gruntu pozostaje bez 
zmian, natomiast dodany został ust 2, w którym wyraża się zgodę na przekazanie nieodpłatnie 
części budynku produkcyjnego - zamrażalni oraz zbiornik osadów i części oczyszczalni na działce 
nr 556/2, wybudowanych przez „ALLMIZ” Spółkę z o.o. w Dęblinie ze środków własnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
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Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/211/2012 w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste 
działek nr 556/2 i nr 556/4 przy ulicy Stawskiej w Dęblinie oraz przekazania nieodpłatnie części 
budynków zamrażalni. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5p. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia umów użyczenia pomieszczeń 
znajdujących się w budynku Urzędu Miasta Dęblin. 

Burmistrz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że dotyczy 
wyrażenia zgody na przedłużenie użyczenia dla Starostwa Powiatowego w Rykach pomieszczeń 
znajdujących się w budynku Urzędu Miasta Dęblin. W budynku Urzędu funkcjonują 3 placówki 
powiatowe, tj. Powiatowy Urząd Pracy, Wydział Komunikacji i Wydział Geodezji. W bieżącym 
roku kończą się umowy użyczeń. Zgodnie z przepisami kolejne obciążenie nieruchomości musi być 
za zgodą Rady Miasta, w związku z tym przygotowano projekt uchwały zezwalający na dalsze 
użyczenie tych pomieszczeń do 31 grudnia 2015 r. Uwzględniając wniosek komisji do projektu 
uchwały treść § 1 brzmi: Wyraża się zgodę na zawarcie z Powiatem Ryckim umów użyczenia 
pomieszczeń znajdujących się w budynku Urzędu Miasta w Dęblinie, ul. Rynek 12 użytkowanych 
przez Powiatowy Urząd Pracy Filia w Dęblinie, Wydział Komunikacji – stanowisko zamiejscowe  
w Dęblinie, Wydział Geodezji – stanowisko zamiejscowe w Dęblinie do dnia 31.12.2015 r. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu oraz Komisję Gospodarki Komunalnej. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/212/2012 w sprawie zawarcia umów użyczenia 
pomieszczeń znajdujących się w budynku Urzędu Miasta Dęblin. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 
Ad. pkt 5q. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miasta 
Dęblin na 2013 r. 

Przewodniczący Rady Miasta – jako projektodawca przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) i poinformował, że zgodnie z § 8 ust. 2 Regulaminu Rady Miasta Dęblin, na ostatniej 
sesji roku, rada na wniosek przewodniczącego uchwala ramowy plan pracy na rok następny.  
Wszystkie komisje opiniowały ramowy plan pracy rady. 
Przewodniczący dodał, że w związku z opiniami komisji stałych Rady Miasta oraz Burmistrza 
Miasta wprowadza autopoprawkę do planu rady, poprzez dodanie w miesiącu grudniu jako punktu 
1). Uchwalenie budżetu Miasta na 2014 rok.  

Projekt uchwały wraz z autopoprawką został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie stałe 
komisje Rady Miasta. 

W dyskusji głos zabrali: 
Radny K. Karbowski – powiedział, że we wniosku składanym w ubiegłym roku, proponował 
dodanie w miesiącu wrześniu punktu – „Ocena funkcjonowania kultury, kultury fizycznej  
i turystyki w Dęblinie”. Punkt ten miał być realizowany w następnym roku.  
W związku z nie ujęciem wyżej wymienionego zadania w projekcie uchwały, radny wnioskował 
aby w miesiącu wrześniu uzupełnić plan. 
Radny W. Kleczkowski – zauważył, że proponowany przez radnego punkt powinien najpierw 
znaleźć się w planie komisji na rok 2013, a dopiero potem w planie Rady Miasta.  
Radny K. Karbowski – odpowiedział, że sensownie byłoby najpierw zatwierdzać plany pracy 
komisji a dopiero plan Rady Miasta. Uważa, że tematyka kultury, kultury fizycznej i turystyki, 
która w bieżącym roku nie była podejmowana jest ważna, dlatego cykl co dwa lata powinien być 
utrzymany. 
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Przewodniczący Rady Miasta – wyjaśnił, że w dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji 
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz innych komisji był rozpatrywany plan rady, nie było 
żadnych uwag i członkowie komisji jednogłośnie zaopiniowali przedstawiony projekt. Dodał,  
że plan pracy komisji i rady może być uaktualniony o tematy wynikające z bieżącej działalności.  
Radny K. Karbowski – nie zgadza się, ponieważ jest to tematyka wiodąca komisji, temat umknął, 
a radny nie mógł być obecny na posiedzeniu komisji w dniu wczorajszym. Jako uaktualnienie 
planu, radny rozumienie pojawienie się spraw w sposób nagły. 
Radna M. Piechota – jako Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
poinformowała, że  na posiedzeniu w dniu wczorajszym komisja odnosiła się do projektu planu 
rady. Radny usprawiedliwił się i podał powód nieobecności, ale projekt otrzymaliśmy dużo 
wcześniej i nie wpłynął żaden wniosek formalny ani ustny, w związku z powyższym uważa 
dyskusję za bezprzedmiotową. Radny będzie miał możliwość w przyszłym roku na posiedzeniu 
komisji wprowadzić punkt, jeśli wyrazi taką wolę formalnie i zachowa dyscyplinę.     
Radny K. Karbowski – jest zdania, że wniosek niezrealizowany w roku poprzednim jest 
obligatoryjnie aktualny do realizacji. Ostatecznym gremium zatwierdzającym dokument jest Rada 
Miasta na sesji. Dodał, że komisje są pomocniczymi organami rady i ich posiedzenia nie musiały 
się odbyć. 
Następnie złożył wniosek formalny o wprowadzeniu do planu pracy rady w miesiącu wrześniu 
punktu „– Ocena funkcjonowania kultury, kultury fizycznej i turystyki w mieście Dęblin”. 

Zgodnie ze Statutem Miasta Dęblin § 23 ust 1. Regulaminu Rady Miasta Dęblin, przewodniczący 
obrad w pierwszej kolejności poddaje pod głosowanie projekt wnoszony przez inicjatora.  
W związku z tym przystąpiono do głosowania projektu uchwały przedstawionego przez 
projektodawcę.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów, przy 1 głosie 
„przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/213/2012 w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy 
Rady Miasta Dęblin na 2013 r. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

W związku z przyjęciem uchwały w wersji przedstawionej przez projektodawcę, wniosek radnego 
K. Karbowskiego nie był głosowany. 
 
Ad. pkt 5r. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady 
Miasta Dęblin na 2013 r. 

Przewodniczący Rady Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, 
że zgodnie z Regulaminem Rady Miasta Dęblin, komisje działają w oparciu o roczne plany 
zatwierdzone przez radę w terminie do końca stycznia każdego roku. Dodał, że w miesiącu grudniu 
2013 r. każda komisja zaplanowała również analizę projektu budżetu Miasta Dęblin na 2014 r. 
Plany pracy komisji mogą ulec zmianie w zależności od potrzeb.  Komisje Rady Miasta przyjęły 
swoje plany pracy. 

W dyskusji głos zabrali: 
Radny K. Karbowski – zgłosił wniosek do planu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  
na 2013 r., aby w miesiącu wrześniu dodać punkt „Omówienie zagadnień kultury, kultury fizycznej 
i turystyki w mieście Dęblin”. Radny uważa, że pewne materiały, które są w gestii Urzędu Miasta 
powinny być przygotowane na posiedzenie komisji. W planie pracy komisji daje się zauważyć 
działania w zakresie wyjazdowych posiedzeń do Miejskiego Domu Kultury i Biblioteki, będące 
elementem kultury. Temat kultury fizycznej i turystyki w szkole można poruszyć przy punkcie 
dotyczącym zadań oświatowych. Radny sądzi jednak, że gros informacji, które są w posiadaniu 
Urzędu Miasta istotnie przyczyni się do podjęcia wniosków, postulatów i działań prorozwojowych 
w tym zakresie. Uważa, że żadnym problemem nie będzie przygotowanie takiego materiału. 
Radna D. Krajewska – ustosunkowując się do wypowiedzi radnego Karbowskiego 
poinformowała, że Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej na posiedzeniu wspólnie 
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debatowała nad całym planem, który został wcześniej członkom przedłożony. Pewne zmiany 
zostały wprowadzone. Gdyby radny Karbowski był obecny na posiedzeniu, ponieważ jest 
członkiem tej komisji, wiedziałby o wprowadzonych zmianach, między innymi o tym co zostało 
zaplanowane w miesiącu wrześniu. Radna uważa, że słysząc konstruktywną krytykę, bez względu 
na to, kogo ona dotyczy, to elementem kultury jest też umiejętność przyjmowania tej krytyki. Jeżeli 
nawet jakieś niedociągnięcia w planie komisji są to musimy wspólnie nad nimi pracować. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 11 głosów, przy 1 głosie 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XXXIX/214/2012 w sprawie przyjęcia planów pracy stałych 
komisji Rady Miasta Dęblin na 2013 r. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Prowadzenie sesji przejął Przewodniczący Rady Miasta Dęblin – Henryk Wiejak. 
 
Ad. pkt 6. 
Opinia w sprawie pomnika. 

Burmistrz – poinformował, że w związku z rewitalizacją centrum miasta powstanie nowy pomnik 
w przestrzeni publicznej rynku. Prace nad pomnikiem, które trwają dosyć długo, zleciliśmy 
dęblińskim artystom, Teresie i Tadeuszowi Zomer. Dziś nadszedł dzień pokazania koncepcji, czyli 
jak wyobrażamy sobie nowy pomnik na odnowionym dęblińskim placu. Robocza nazwa tego 
pomnika to Pomnik Niepodległości a jego generalnym założeniem miało być przekazywanie 
wartości i tradycji patriotycznych, miał nawiązywać do naszych świąt narodowych oraz historii 
naszego miasta. 

Teresa Zomer – podziękowała za zlecenie wykonania pomnika, przy którym będziemy świętować 
nasze wielko ojczyźniane i mało ojczyźniane uroczystości.  
Idea pomnika jest konsekwencją myśli całego projektu tego placu, który przedstawił jego architekt - 
Paweł Rybak i gdzie znalazła się fontanna w formie mapy Polski. Poszliśmy właśnie w takim 
kierunku, aby świętować przy symbolach Polski - fladze i orle.  
Forma bramy lub inaczej ramy jest po to by odciąć się od wszystkiego co dzieje się wokół,  
to znaczy od ruchu ulicznego, od sklepów, urzędu i żeby jeszcze bardziej podkreślić nasz szacunek 
dla flagi. Forma jest estetyczna i prosta, ale jest też nowoczesna i odpowiadająca naszym czasom. 
Chodziło o to by forma nie była przegadana, żeby była prostą syntetyczną formą wyrażającą 
wszystkie nasze oczekiwania.  
Projekt nie jest przedstawiony jeszcze w kolorach, ponieważ nie zdecydowaliśmy o kolorystyce 
granitu okładzinowego, przypuszczalnie będzie to okładzina jasnoszara. Wiadomo, że flaga będzie 
biało-czerwona, ale nie będą to agresywne kolory, ponieważ kamienie nie są aż tak soczyste  
w kolorach, za to wyglądają szlachetniej niż farba.  
Orzeł może być odlewany w brązie lub w spiżu, co kojarzy się z pięknymi wartościami bohaterów, 
może być też wykuty w kamieniu, jeśli zapadnie taka decyzja. Naszym założeniem jest jednak orzeł 
z brązu.  
Na nowym pomniku muszą jeszcze zaistnieć tablice związane z pomnikiem, który znajdował się  
w tym miejscu wcześniej. Przewidzieliśmy ich umieszczenie na bocznych ścianach, które mają 
szerokość 80 cm. Na jednej ścianie umieścimy zabytkową tablicę poświęcona temu, iż stacjonował 
u nas wielki bohater Józef Piłsudski oraz na drugiej – ostatnio odkopane nazwiska, z odpowiednim 
tekstem. Nie było myśli żeby te tablice umieścić specjalnie na głównym miejscu, ale pamiątki  
te będą uszanowane. Pomnik ten nie jest poświęcony faktowi, że był u nas Józef Piłsudski  
i że zginęła już jakaś grupa ludzi idących za marszałkiem.  
Pomnik można obchodzić dookoła, flaga jest obustronna. Jest przewidziane również odpowiednie 
doświetlenie rzucone na orła żeby żył, żeby nie był martwy.  
Skala pomnika wynosi 1:10, cała wysokość włącznie z orłem i schodami będzie wynosiła  
około 5 metrów. Orzeł o wysokości – 1,2 m, będzie miał rozpiętość skrzydeł – 2 m. Flaga – 1 metr 
szerokości, 2 metry wysokości. Monument nie jest na zbyt dużą skalę. 
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W dyskusji głos zabrali: 
Radny K. Karbowski – przytoczył motto zaczerpnięte z artykułu Władysława Wnuczyńskiego  
pt. „Rezerwista”. „Na terenie gminy tutejszej istnieją 3 pomniki marszałka, w Irenie ufundowany 
przez gminę, w Twierdzy przez garnizon, w Bobrownikach przez Ochotniczą Straż Pożarną. 
Pomnik w Irenie skąd marszałek wysłał wojska do odparcia wroga od bram stolicy z nazwiskami 
poległych z tej gminy i podobizną marszałka – jest ubogi, nietrwały. Na miejscu historycznym  
na całe wieki winien być wzniesiony okazały pomnik wysiłkiem całego społeczeństwa”.  
Zdaniem radnego forma przedstawionego pomnika w porównaniu z tym, który znamy z ikonografii 
z okresu międzywojennego jest nie tylko bardziej okazała, ale heraldycznie afirmująca nas do wielu 
pierwiastków narodowych i religijnych.  
Co do interpretacji nazwy pomnika, radny uważa, że w tym przypadku jest formuła otwarta. Sądzi, 
że będzie miał utrwaloną nazwę z doznań osobistych, bo generalnie ma upamiętniać wolność Polski  
i wybijanie się na niepodległość. Cieszy się, że na pomniku jest orzeł – symbol wolności, który 
znajduje się również w herbie naszego miasta i państwa. Brama, flaga i orzeł będą symbolizowały 
motto: Bóg, Honor, Ojczyzna. 
Zaproponował, aby motto ze starego pomnika marszałka i nazwiska znajdowały się od strony  
ul. Niepodległości, bo taka była pierwotna forma usytuowania. Natomiast tablica upamiętniająca 
pobyt marszałka Piłsudskiego był od strony południowej.  
Radny W. Kleczkowski – zapytał, z czego wynika skierowanie orła w kierunku fontanny,  
czy uroczystościach państwowych technicznie będzie możliwe dojście od głównej ulicy pod 
przednią stronę pomnika na przez wszelkie poczty sztandarowe, kompanię honorową. Koncepcja 
placu nie zakładała, aby pomieścić wszystkich.  
Burmistrz  – odpowiedział, że dojście do pomnika będzie od strony fontanny, czyli od frontu. 
Radny K. Karbowski – jeśli chodzi o elementy przestrzenne, uważa, że alejki są za wąskie aby  
w pełnym szyku zmieściła się orkiestra i kompania honorowa, natomiast plan za pomnikiem 
powinien być przysłonięty roślinnością ponieważ budynki nie wyglądają estetycznie. 
Radny W. Chochowski – stwierdził, że pomnik w dużym stopniu odnosi się do wcześniejszych 
ustaleń by patriotycznie wychowywać młodzież. Uważa, że jest bardzo ładny, ma też nadzieję,  
że oświetlona bryła i emanująca z pomnika siła spowoduje odsunięcie się w inne miejsce osób 
spożywających alkohol. 
Radna D. Krajewska – jest zdania, że artyści mieli bardzo trafne spojrzenie na zaproponowane 
przez burmistrza zadanie. Pomnik jest w całości w swej prostocie piękny a zarazem doniosły. 
Uważa, że wszyscy powinni zaakceptować przedstawioną propozycję i być w pełni zadowolonymi 
z faktu, że mamy takich artystów w mieście. Ma nadzieję, że spotykając się pod pomnikiem 
będziemy go podziwiać, pamiętać o naszej historii i ludziach, którzy go stworzyli. 
Przewodniczący Rady Miasta – podziela zdanie radnych i uważa, że jest to wspaniały prezent  
na zakończenie tego roku. Ma nadzieję, że pomnik, wygląd Urzędu Miasta i placu przed urzędem 
będzie wspaniałą wizytówka naszego miasta. Podziękował burmistrzowi i państwu Zomer.  

Następnie przystąpiono do zaopiniowania propozycji nowego pomnika.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” przedstawioną propozycją było 14 głosów 
(jednogłośnie). 
 
Ad. pkt 7.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk udzielił odpowiedzi na zapytania i wnioski: 
� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 

− montaż bariery amortyzacyjnej wzdłuż Wisły, od ulicy do Miejskiego Domu Kultury – 
wnioski dotyczące poprawy drogi, bariery amortyzacyjnej i oświetlenia muszą być ujęte  
w jednej inwestycji mającej za zadanie poprawę dojazdu do Miejskiego Domu Kultury. 
Zadanie inwestycyjne musi być umieszczone w budżecie Miasta. Zadanie to nie było 
podejmowane do tej pory, ponieważ nie byliśmy dysponentem gruntu. Na dzień dzisiejszy 
nie wiadomo czy jest możliwość zainstalowania bariery, bo wiązałoby się to z wkroczeniem 
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na grunt Rejonowego Zarządu Gospodarki Wodnej. Tego typu inwestycje muszą być 
uzgodnione z właścicielem wód. Bezpieczeństwo dojazdu do MDK musi być poprawione, 
przede wszystkim jeśli chodzi o oświetlenie i drogę; 

− usunięcie drzew przy ścieżce rowerowej – nie jest to droga gminna, więc właściciel musi 
wystąpić o wydanie zgody na wycięcie tych drzew; 

− przedłożenie wyników kontroli gwarancyjnej drogi krajowej nr 48 – przekażemy ten 
wniosek do GDDKiA Oddział w Lublinie, który był inwestorem. Zwrócimy się  
o udostępnienie protokołów z tego przeglądu, jeśli jest to możliwe; 

− rozwarstwienie jezdni na odcinku od ul. Lotników Polskich do ul. 1 Maja – co pan rozumie 
pod pojęciem rozwarstwienie. Jest to droga krajowa na bieżąco monitorowana przez służby 
administracji drogowej; 

− niewłaściwe usytuowanie znaku przy zjeździe z wiaduktu – ustawianiem znaków zajmowali 
się fachowcy od inżynierii ruchu. Gdyby znak był ustawiony na wprost przy zjeździe  
z wiaduktu, to oznaczałby zakaz wjazdu na ul. Warszawską, dlatego stoi pod kątem, tak 
samo jak stoją znaki „przejście dla pieszych”; 

− sprawa nieposypanych chodników przy ul. Rynek i ul. Warszawskiej – właściciele 
nieruchomości przyległych są obowiązani do utrzymania chodników. Wynika  
to z przepisów i uchwalonego Regulaminu czystości i porządku na terenie miasta Dęblin.  
Odśnieżania chodników przy ulicy Rynek i ulicy Warszawskiej nie jest w zakresie zarządcy 
drogi. Natomiast tam gdzie chodnik nie przylega do posesji jest odśnieżany przez zarządców 
dróg, w tym w ciągu ul. Kockiej, Niepodległości i 15 PP Wilków. W tym roku jest lepiej, 
ponieważ chodniki przy drogach krajowych, które podlegają utrzymaniu przez zarządcę  
są systematycznie odśnieżane.  

� dla radnego Witolda Kleczkowskiego:  
− śliskie drogi – dzień wigilii był dniem, gdy opady zamarzały i nie dało się nic zrobić, trzeba 

było przeczekać ten moment, ale sprzęt po ustaniu opadów wyjechał i drogi zostały 
posypane. Na stronie internetowej Urzędu Miasta jest informacja dotycząca podmiotów 
odpowiedzialnych za utrzymanie poszczególnych dróg. Informacja zostanie bardziej 
uwidoczniona; 

− uzupełnienie zadołowań – wniosek zostanie zrealizowany. W okresie złej pogody miejsca,  
w których został wysypany tłuczeń bardziej się wybijają. 

Przewodniczący Rady Miasta – zapytał, czy wszyscy otrzymali odpowiedzi na zapytania  
i interpelacje, ponieważ nie było uwag zamknął punkt.  
 
Ad. pkt 8. 
Zatwierdzenie protokołu XXXVIII sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokołu z XXXVIII sesji Rady Miasta przystąpiono 
do ich zatwierdzenia. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” przyjęciem protokołu było 13 radnych (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła protokoły z XXXVIII sesji Rady Miasta. 
 
Ad. pkt 9. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący RM – Henryk Wiejak  zamknął  
XXXIX sesję. Podziękował radnym i burmistrzowi oraz zarządom osiedlowym za pracę  
w bieżącym rok. Złożył również życzenia noworoczne. 

Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
Agnieszka Ostrach 


